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§ 1 

Sveriges föreningsvänligaste kommun 2017 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  
 

Ärendet 
Kultur- och fritidsdirektör Anders Mebius informerade om att Nacka kommun har utsetts 
till Sveriges föreningsvänligaste kommun år 2017.  
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
 
 
- - - - - 
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§ 2 

Aktuell information om Järlahöjden 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  
 
2. Fritidsnämnden ger kultur- och fritidsenheten i uppdrag att genomföra en dialog med de 
föreningar som berörs av kommunstyrelsens inriktningsbeslut om stadsbyggnadsstruktur 
på Järlahöjden. 
 
3. Fritidsnämnden ger kultur- och fritidsenheten i uppdrag att under första kvartalet 2018 
utarbeta en konkret plan för hur kommunen framöver ska kommunicera information 
relaterad till idrott och fritid till föreningar och invånare som berörs av förändringar i 
samband med stadsutveckling på Järlahöjden och i centrala Nacka 
 

Ärendet 
Susanne Broman Kjulsten, samhällsplanerare på kultur- och fritidsenheten, ger aktuell 
information om Järlahöjden. 
 

Yrkanden 
Alliansen yrkade om följande tillägg till kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut: 
 
1. Kultur- och fritidsenheten ges i uppdrag att genomföra en dialog med de föreningar 
(inkl. hockey-, konståknings- och fotbollsföreningar) som berörs av kommunstyrelsens 
inriktningsbeslut om stadsbyggnadsstruktur på Järlahöjden. Dialogen ska bl.a. syfta till 
att kartlägga föreningarnas behov nu och i framtiden. En sammanfattning av dialogen ska 
redovisas till Fritidsnämnden samt skickas för kännedom till Kommunstyrelsen, Miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden samt andra berörda nämnder. Dialogen ska genomföras och 
redovisas under första kvartalet 2018. 
 
 
2. Kultur- och fritidsenheten ges i uppdrag att under första kvartalet 2018 utarbeta en 
konkret plan för hur kommunen framöver ska kommunicera information relaterad till 
idrott och fritid till föreningar och invånare som berörs av förändringar i samband med 
stadsutveckling på Järlahöjden och i centrala Nacka. Kommunikationen bör ske 
regelbundet och t.ex. innefatta information om flytt av anläggningar, tillfälliga/ersättande 
anläggningar, etc.  



 
7 (30) 

 15 februari 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§2 forts. 
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade att notera informationen till protokollet. 
 
Därefter beslutade fritidsnämnden i enlighet med Alliansens tilläggsyrkanden.  
 

Protokollsanteckningar 
Richard Wendt lät för Moderaternas grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Det ideella föreningslivet är en av kommunens viktigaste partners för att möjliggöra för 
våra barn och unga att kunna ägna sig åt idrott och därmed växa som individer, kamrater 
och ledare. Vår ståndpunkt är att vi alltid bör och skall ha en nära och tät dialog med 
föreningslivet angående deras behov och önskemål för att kunna agera och växa samt 
kommunens behov och möjligheter att utvecklas som en storstadskommun. Därför är det 
glädjande att vi tillsammans med våra Alliansvänner i Fritidsnämnden lämnar 
tilläggsyrkandet i denna punkt för att på så sätt stärka kommunikationen och informationen 
till/med berörda enheter och föreningar.” 
 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Informationen om Järlahöjden innehöll presentation av förslaget kring fritidsytor som ska 
centreras i Nacka. Kapacitetsutredning har tryckt på att detta område behöver vara i fullgod 
storlek vilket inte nuvarande plan lever upp till. Detta för att kommunstyrelsen med 
Moderaterna röstade ned förslaget om att ha fritidsytor i full kapacitet.  
 
Med full kapacitet hade det inneburit två fullstora 11 manna planer, 50 meters simbassäng 
och två fullstora ishallar 
  
I programförslaget kommer man minska kapaciteten på samtliga punkter. Nacka Hockey 
har lyft att de vill utreda om två ishallar ovan varandra, det ser vi som en lösning värd att 
utreda och det glädjer oss att liberalerna nu lagt ett politikeriniativ i frågan.  
  
Det frångår däremot inte att detta planprogram kommer dra ner på möjligheten till fritid 
för de framtida Nackaborna och detta kommer resultera i ett högt tryck på idrottsytor.” 
 
- - - - - 
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§ 3 FRN 2017/194 

Redovisning Utmärkt förening 2017 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Nacka kommun och SISU idrottsutbildarna/Stockholmsidrotten samarbetar sedan 2009 
med satsningen Utmärkt förening i Nacka och annat utvecklingsstöd för föreningar som 
bedriver verksamhet för barn och ungdomar på fritiden. En del av satsningen Utmärkt 
förening är de föreningsledardagar som kommunen och SISU idrottsutbildarna/ 
Stockholmsidrotten arrangerar gemensamt årligen i november. 
 
Årets föreningsledardagar genomfördes 14-19 november och samlade närmare 120 
deltagare från cirka 45 föreningar. Under helgen träffades företrädare från 
idrottsföreningar, fritidsföreningar, kulturföreningar, intresseorganisationer samt politiker 
och tjänstemän från kommunen och fick ta del av föreläsningar, diskussioner och 
workshops. Nytt för i år var en satsning på en workshop för ungdomar under 20 år. 25 
ungdomar deltog i en workshop om föreningskunskap och hur de kan verka och påverka i 
sin förening. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 8 december 2017 
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
 
- - - - - 
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§ 4 FRN 2016/11-822 

Ny simhall i Saltsjöbaden 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har upphandlat Tagehus Bad & Fritid AB uät Saltsjöbadens Nya 
Badanläggning AB, för byggnation, drift och ägande av en ny simhall inom fastigheten 
Neglinge 26:2 i Saltsjöbaden, som ska ersätta Näckenbadet.  
 
Bedömningen är att Tagehus Bad & Fritid AB uät Saltsjöbadens Nya Badanläggning AB 
har de bästa förutsättningarna att erbjuda en modern och attraktiv simhall med en 
verksamhet som bidrar till en ökad folkhälsa, till mest fördelaktigt pris för kommunen. 
 
Den nya simhallen beräknas kunna öppna för verksamhet under hösten 2020. Under 
byggtiden kommer det att finnas en tillfällig ersättningsbassäng i anslutning till 
Saltsjöbadens idrottsplats.  
 
Kommunen kommer att ha en årlig kostnad på 16 500 000 kronor för att ersätta 
leverantören för de funktioner, volymer och tjänster som kommunen efterfrågar. 
Ersättningen kommer att justeras årligen med ett index enligt upphandlingsdokumentet. 
Kostnaden kommer att finansieras av fritidsnämnden. Fritidsnämnden kommer ha en 
intäkt i form av avgifter från föreningar och skolor för upplåtelse av tid i bassänger enligt 
beslutad taxa. Intäkter från allmänheten tillfaller leverantören. 
 
Fritidsnämnden kommer att vara ansvariga för att följa upp att leverantören levererar det 
som ingår i kommunens intresse. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 29 januari 2018 
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
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§4 forts. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Vi vill återigen understryka det bekymmersamma med detta ärende. Den politiska 
majoriteten beslutar om en simhall i Saltsjöbaden trots att simkunnigheten i högsta grad 
behöver förbättras i Fisksätra. Vi vill påminna om att Socialdemokraterna föreslog en 
lösning som skulle ge bad i både Fisksätra och Saltsjöbaden, med en ersättningsbassäng i 
Fisksätra som senare kunde permanentas.  
Detta är dock inget beslut om placering och det är viktigt att simhall byggs och blir till nytta 
för Nackabor. Socialdemokraterna lyfter återigen det som oroat oss i upphandlingen. En 
jämförelse av entrépriser till simhallar i Stockholmsområdet visar att entrépriser idag 
generellt sett är högre i simhallar där kommuner inte beslutar om entrépriser än i de 
simhallar där avgifter beslutats av kommunen. Trots det överlåts entrépriset åt 
entreprenören att ligga i linje med jämförbara simhallar i Stockholm - men om 
entreprenören väljer att jämföra sig med Sturebadet och Centralbadet finns stor risk att 
Nackas skattebetalare finansierar en simhall de sedan inte har råd att besöka. Ett sådant 
förfarande hindrar också Nackabor från att kunna skaffa ett Nacka-simkort som gäller i 
kommunens alla badhus.  
  
Den andra delen är det riskabla att samma entreprenör ska bygga och drifta anläggningen.  
Detta är något som också revisorerna har påpekat och uppmanat kommunen att vara 
försiktiga med att ålägga privata anordnare byggprojekt.  
  
Att bete sig marknadsmässig och ekonomiskt hållbart är knappast något som moderater har 
gjort sig kända för. Det kommer vara svårt likt den situation som vi har med Medley att 
kunna sätta krav på simhallen och objektivt göra det utifrån medborgarnas intressen. Man 
löser upp sig på ett avtal på 30 år där medborgarna är fast med en lösning som kommer bli 
dyr att bryta sig ur om det inte fungerar. Vi har sett Alliansregeringens slöseri med 
skattepengar i overksamma åtgärder och dåliga affärer som Nuon, landstingsmoderaternas 
ansvarslösa hantering vid bygget av Nya Karolinska som enligt SvD kommer att kosta som 
ca 2st Burj Khalifa, och Nackamoderaternas bristande insikt ordning, reda och kvalitet som 
bl.a. resulterade i en stadshusombyggnad som fick en slutnota på nästa 800% av 
ursprungsbeslutet. Detta beslut riskerar att bli ännu en följetong i den moderata 
misskötseln som missgynnar fritidslivet i Nacka. Redan nu har badet spräckt den summa 
den projekterades för från början.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Jämfört med utredningen om simhallar som låg till grund för beslutet i 
kommunfullmäktige 2015-09-21 har den årliga kostnaden skattebetalarna betalar för 
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Näckenbadet ökat med ca 10 miljoner kronor per år i 30 år. När beslutet fattades var ett 
vägande argument för Näckenbadet att det var billigare än alternativet i Fisksätra. 
Nackalistan är minst sagt oroad över hur majoriteten BYGGER BAD när kommunen 
riskerar en mycket stor ökning av framtida välfärdskostnader. Kommer vi ha råd med nya 
simhallar i Orminge och Sickla?” 
 
 
- - - - - 
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§ 5 FRN 2017/189 

Yttrande över revisionsrapport nr 5/2017 – Granskning 
av föreningsbidrag 

Beslut 
1. Fritidsnämnden antar föreslaget yttrande till revisorerna angående revisionsskrivelsen 
Revisionsrapport nr 5/2017 - Granskning av föreningsbidrag enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen daterad den 19 januari 2018. 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
På uppdrag av kommunens revisorer har en extern revisionsbyrå, Ernst & Young (EY), 
genomfört en granskning med syftet att bedöma om kommunens nämnder har en tillräcklig 
intern kontroll kopplat till utbetalningar av föreningsbidrag. Revisionsrapportens 
övergripande bedömning är att kommunen på ett korrekt sätt beslutar, attesterar och 
rapporterar beviljade och utbetalda föreningsbidrag. Revisorerna har dock lämnat en 
rekommendation om att nämnden ska införa rutiner för dokumentation av samtliga 
kontroller och kontakter kopplat till beviljade föreningsbidrag. Fritidsnämnden ska yttra sig 
senast den 28 februari 2018 över revisionsskrivelsen och dess rekommendation.  
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 19 januari 2018 
Bilaga 1: Förslag till yttrande 
Bilaga 2: Revisionsskrivelse 
Bilaga 3: Revisionsrapport 
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut. 
 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
 
 
- - - - - 
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§ 6 FRN 2018/7  

Tre nya utmärkelser för föreningslivet med tillhörande 
stipendier 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att inrätta utmärkelserna årets förening, årets unga ledare och 
årets förebild, vart och ett med tillhörande stipendium på 10 000 kronor, för betydande 
insatser inom föreningslivet. 
 
2. Fritidsnämnden nämnden beslutar att en jury bestående av fritidsnämndens presidie 
beslutar om vilka av de nominerade som ska tilldelas utmärkelse och stipendium. 

Ärendet 
Fritidsnämnden och kulturnämnden beslutade i juni 2017 att undersöka förutsättningarna 
för att utveckla en föreningsgala med tillhörande utmärkelser och stipendier i samband med 
föreningsledardagarna. En föreningsgala med tillhörande utmärkelser och stipendier där 
syftet att hylla och uppmärksamma betydelsefulla insatser bedöms vara en positiv 
utveckling av föreningslivet i Nacka. Fritidsnämnden beslöt den 28 september 2017, i 
samband med beslut om mål och budget, att en föreningsgala med tillhörande utmärkelser 
och stipendier införs. (FRN 2017/95) Föreningsgalan föreslås genomföras separat från 
föreningsledardagarna.   
 
Tre nya utmärkelser inrättas inom både fritidsnämnden och kulturnämnden, årets förening, 
årets unga ledare och årets förebild. Till varje utmärkelse delas ett stipendium om 10 000 
kronor ut. 30 000 kronor från vardera nämnd kommer att delas ut. Stipendierna riktas till 
föreningsaktiva personer och föreningar inom kultur- och fritidsområdet där insatser som 
engagemang, kreativitet och utveckling av kultur- och fritidslivet i Nacka har varit och är 
betydelsefullt. Särskild hänsyn tas till unga utövare och satsningar på verksamheter för 
unga. En jury bestående av fritidsnämndens presidium beslutar om vilka av de nominerade 
som slutligen ska få en utmärkelse med tillhörande stipendium. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 23 januari 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
- - - - - 
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§ 7 FRN 2018/11 

Fördelning av ban-tider i tillfällig ersättningsbassäng i 
Saltsjöbaden 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att fördela ban-tider i den tillfälliga ersättningsbassängen i 
Saltsjöbaden enligt nedan tabell: 
 

 Bana 1 
Djup 1,80 

Bana 2  
Djup 1,80 

Bana 3 
Djup 1,80 

Bana 4 
Djup 1,80 

Bana 5 
Djup 0,8 – 
1,30 

Bana 6 
Djup 0,8 – 
1,30 

Måndag 16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

Tisdag 16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

19.00 – 
22.00 

   

Onsdag 6.15 – 
8.00 
16.00 -
22.00 

6.15 – 
8.00 
16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

16.00 -
22.00 

Torsdag 17.00 – 
22.00 

17.00 – 
22.00 

    

Fredag 19.00 – 
22.00 

19.00 – 
22.00 

19.00 – 
22.00 

19.00 – 
22.00 

19.00 – 
22.00 

19.00 – 
22.00 

Lördag 8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

Söndag 8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

8.00 – 
11.00  
16.00 – 
22.00 

 

Ärendet 
Under tiden som den nya simhallen som ska ersätta Näckenbadet i Saltsjöbaden byggs 
kommer det att finnas en tillfällig ersättningsbassäng. Den tillfälliga ersättningsbassängen 
kommer att ha en något mindre kapacitet än vad som finns i det gamla Näckenbadet.  
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§7 forts. 
 
Den tillfälliga ersättningsbassängen kommer ha fyra simbanor för med ett djup på 1,8 
meter och två banor för ett djup på 0,7-1,3 meter.  
 
Tider på sim-banor fördelas så att det blir möjligt att bedriva både föreningsverksamhet, 
simskola, vattenverksamhet för prioriterade grupper och skolbad samtidigt som 
allmänheten också ges tillgång till den tillfälliga simhallen. Motionssimning kommer 
erbjudas främst på måndags- och onsdagskvällar medan barnfamiljer och ungdomar 
kommer prioriteras på dagtid på lördagar och söndagar. 
 
Om det visar sig att de ban-tider som är avsedd för allmänheten inte kommer nyttjas i 
önskvärd omfattning kan den fördelas till föreningsverksamhet.  

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 29 januari 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna vill att man skyddar Nackabornas medborgarintressen av att ha en 
simhall som fungerar av deras behov inte ett företag. I denna uppgörelse bygger på att 
Nacka får intäkter via förening och skolsimning medans företaget får intäkter via 
allmänheten. Simkapaciteten har minskat och tiderna är rättvist fördelade men baserat på 
företagets uppgifter och analys av medborgarnas behov. Nacka behöver själva ha en 
objektiv analys för att kunna ställa rätt krav på företaget.” 
 
Esa Pekka Örmä (SD) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Sverigedemokraterna i Nacka anser att vissa ordningsregler måste gälla i alla simhallar i 
Nacka kommun: 
• Simhallar skall vara alltid tillgängliga till både kvinnor och män. Inga könsseparerade tider 
skall vara möjliga att boka 
• Alla som besöker simhallar måste vara klädda i simdräkt även mammor i sällskap av sina 
barn. 
• Badvakter måste vara speciellt uppmärksamma mot sextrakasserier och badvakter måste 
ha möjlighet att avvisa och portförbjuda störade gäster.” 
 
- - - - - 
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§ 8 FRN 2017/185 

Om kolloverksamhet för barn i Nacka 
Motion den 10 november 2017 av Rolf Wastesson, Birgit Hansson, Barbro Sörman och Borna Roshani 
(V) 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår kommunfullmäktige fatta följande beslut.  
 
Kommunfullmäktige avslår motionen, dels för att den kolloverksamhet och de dagläger 
som kommunen redan finansierar delvis uppfyller intentionerna bakom förslagen i 
motionen, dels för att bedömningen är att med kommunens beslutade differentierade taxa 
bedöms alla ha möjlighet att betala en egen deltagaravgift för kollo. 
 

Ärendet 
Rolf Wasteson, Birgit Hansson, Barbro Sörman och Borna Rashani (V) föreslår att det 
ordnas kolloverksamhet i Nacka kommun, att alla som söker kollo ska erbjudas plats och 
att avgifterna ska ses över.  
 
Idag ges alla sökande ett kolloerbjudande, även om det inte är praktiskt möjligt att 
tillgodose allas förstahandsalternativ. Kolloverksamheten erbjöds dels på Barnens Ö på 
Väddö och dels i Värmland. Som ett komplement till kollo finns det redan såväl 
daglägerverksamhet som kostnadsfria öppna aktiviteter i Nacka.  
 
För kollo tillämpar Nacka kommun en differentierad taxa där deltagaravgiften på kollo 
avgörs av hushållens inkomst. I och med detta är det möjligt för barn med olika 
ekonomiska förutsättningar att delta i kolloverksamheten.  
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 2 februari 2018 
Bilaga: Motion, om kolloverksamhet i Nacka (V)  
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
 
 
 



 
17 (30) 

 15 februari 2018 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§8 forts. 

Protokollsanteckningar 
Oscar Dahlström (V) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”I vår budget yrkade vi för att två miljoner kronor extra skulle gå till sänkta avgifter och fler 
platser på kollon. Det skulle täckt de kostnader för borttagandet av de kolloavgifterna för 
de hushåll som har en gemensam inkomst på upp till 30 000 kronor, som enligt kultur- och 
fritidsenheten skulle ligga på cirka 193 000 kronor. Sammanlagt hade vi budgeterat för 17,2 
miljoner kronor extra till fritidsnämnden. 
Kommunen borde även ta mer ansvar över aktiviteter för barn och ungdomar. 
Fritidsgårdar, bibliotek och andra olika föreningar tar ett alldeles för stort ansvar över 
aktiviteter, men enligt kultur- och fritidsenheten bedömning, så skall detta var tillräckligt. 
Kommunen finansieras ju redan olika typer av verksamhet och riktat stadsbidrag finns.  
Hur efterfrågan finns på de olika typerna av kollon är svår att veta. Efterfrågan på 
kolloverksamhet finns ju uppenbarligen, eftersom kommunen planerat kolloverksamhet för 
160 barn, en siffra som skulle kunna öka, med tanke på befolkningsökningen.  
Vad som bedöms som lokaler i lantlig miljö kan diskuteras, eftersom det sedan innan 
bedrivs daglägerverksamhet på Velamsund och Älta idrottsplats, det skulle kunna utökas till 
bland annat Fisksätra." 
 
 
 
- - - - - 
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§ 9 FRN 2017/25 

Öka fritidsnämndens fokus på HBTQ-frågor 
Politikerinitiativ den 30 januari 2017 av Louise Granath (L) och Helena Håkansson (L) 

Beslut 
1. Fritidsnämnden noterar att det bedrivs omvärldsbevakning inom diskrimineringsområdet  
   och att planering görs, i syfte att göra nya anläggningar tillgängliga för alla. 
 
2. Fritidsnämnden noterar att satsningen Utmärkt förening redan innehåller ett område 
som delvis kan innebära ett arbete med HBTQ-frågor och att förslag om att lyfta HBTQ- 
   frågor som ett specifikt område inom utmärkt förening delvis redan uppfylls. 
 
3. Fritidsnämnden noterar att riktlinjer för fritidsgårdsverksamhet redan innehåller  
   formuleringar som delvis kan innebära ett arbete med HBTQ-frågor samt att frågor om  
   utbildning för personal är en fråga för utförare och leverantörer. 
 
   Politikerinitiativet är med detta färdigbehandlat. 
 

Ärendet 
Liberalerna föreslår att HBTQ-frågor ska ingå som ett arbetsområde i satsningen Utmärkt 
förening. De föreslår vidare att personal på fritidsgårdar och andra öppna verksamheter ska 
få utbildning i att arbete med HBTQ-frågor. De föreslår även att idrottsanläggningar ska 
förses med könsneutrala omklädningsrum.  
 
Inom satsningen Utmärkt förening ingår att föreningar ska arbeta med frågor om ett 
medvetet ledarskap. Inom det området kan även HBTQ-frågor rymmas.  
 
I riktlinjer för fritidsgårdsverksamhet finns krav på att verksamheten ska vara attraktiv för 
ungdomar med olika bakgrund och förutsättningar, där ingen ska diskrimineras på grund av 
kön, etnisk bakgrund, politisk åsikt eller religiös tro ska kunna mötas på lika villkor. Vid en 
kommande översyn av riktlinjer kan detta kompletteras så att det även omfattar sexuell 
läggning. Nuvarande riktlinjer ger ett utrymme för att arbeta med HBTQ-frågor. För övrigt 
är frågan om utbildning av personal i första hand en fråga för respektive utförare.  
 
Samtliga nya idrottsanläggningar ska i möjligaste mån förses med könsneutrala 
omklädningsrum.  
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§9 forts. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 6 november 2018 
Bilaga 1: Politikerinitiativ från Liberalerna, Öka fritidsnämndens fokus på HBTQ-frågor 

Yrkanden 
Louise Granath (L) yrkade på återremittering av ärendet med ett uppdrag till kultur- och 
fritidsenheten att återkomma med ett fördjupat svar till initiativet. Svaret idag innehåller 
inga konkreta förslag till hur nämnden kan öka fokus på HBTQ-frågor.  

I återremissyrkandet instämde Ella Tegsten (S) och Bosse Ståldal (NL).  

Richard Wendt (M) yrkade, med instämmande av Karin Rappsjö Emanuelli (C), avslag på 
återremissyrkandet.  

Beslutsgång 
Ordförande Richard Wendt ställer Louise Granaths återremissyrkande mot avslag och fann 
att fritidsnämnden har avslagit återremissyrkandet. 
 
Votering begärdes och verkställdes.  
 
För Louise Granaths (L) yrkande om återremittering av ärendet röstade Bosse Ståldal (NL), 
Desha Svenneborg (MP), Oscar Dahlström (V), Ella Tegsten (S) och Louise Granath (L). 
 
För Richard Wendts (M) yrkande om avslag på återremissyrkandet röstade Martin 
Gunnesson (KD), Karin Rappsjö Emanuelli (C), Ann Hafström (M), Margareta Hjelmstad 
(M) och Richard Wendt (M).  
 
Med röstsiffrorna 5 mot 5 konstaterar ordförande att med ordförandes utslagsröst har 
fritidsnämnden beslutat att avslå återremissyrkandet. 
 
Fritidsnämnden beslutade således i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till 
beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Socialdemokraterna stödjer liberalerna initiativ på ökad fokus på HBTQ frågor. Initativet 
har inte utretts i det syfte frågan ställdes om att HBTQ ska inkluderas i ”Utmärkt förening” 
och hur föreningar kan öka sitt fokus. Svaret innehåller inga förslag. Även att svaret 
innehåller sedvanligt frånsägande av ansvar till utövarna. Kommunen är fortfarande 
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ansvarig för sin verksamhet oavsett om den är kommunal eller privat och det är rimligt att 
HBTQ frågor uppmärksammas.” 
 
Desha Svenneborg lät för Miljöpartiets grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”För övrigt är frågan om utbildning av personal i första hand en fråga för respektive 
utförare.” Se där ett standardsvar från en kommun som alltid tycker att någon annan kan 
göra något för någon slags förändring. Även – eller förresten framförallt – kommunen har 
ett ansvar att lyfta och uppmärksamma dessa frågor. 
Miljöpartiet har i flera år påpekat vikten av satsningar på ut- och fortbildning i HBTQ-
frågor och satsat särskilt på detta i vår budget. Alla ska vara och känna sig välkomna att 
delta i kommunens fritidsverksamheter. Att driva verksamhet öppen för alla kan kräva att 
strukturer analyseras och aspekter ses på med andra glasögon. Att ha workshops, kurser 
och annat arbete där jämställdhets- och HBTQ-frågor belyses kan vara en del att 
vidareutveckla. Att det finns mer att göra vad gäller arbetet mot sexuella trakasserier har 
blivit uppenbart bl.a. tack vare alla de berättelser som kommit fram i samband med 
uppropet #metoo. Vi behöver jobba mer med värderingar och i det arbetet har framförallt 
kommunen ett ansvar att ta på ledartröjan.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Nackalistan anser att Fritidsnämnden gott och väl kan ta initiativ till utbildning i HBTQIA 
för fritids – och föreningsledare liksom man gjort t.ex. vad gäller Utmärkt förening. Det 
betyder inte att nämnden behöver ta alla kostnaderna för t.ex. föreläsare utan helt eller 
delvis finansiera utbildningen med deltagaravgifter.” 
 
 
- - - - - 
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§ 10 FRN 2015/44 

Öppethållande och användning av ljus- och 
ljudanläggning på Boovallen 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att upplåta Boovallen för föreningsverksamhet 

• Vardagar kl. 8.00 – 21.30 
• Lördagar, söndagar och helgdagar kl. 09.00 – 20.00 
• Ingen organiserad föreningsverksamhet får bedrivas på Boovallen under juli 

 
2. Fritidsnämnden beslutar att all utomhusbelysning ska vara helt släckt senast 30 minuter 
efter att föreningsverksamheten avslutats på kvällen samt att all utomhusbelysning får 
tändas tidigast 60 minuter innan föreningsverksamheten börjar på morgonen.  
 
3. Fritidsnämnden beslutar att högtalaranläggning eller annan ljudanläggning som 
fritidsnämnden råder över, får inte användas annat än under Nackamästerskapen och på 
Boo FF-dagen, högst fyra dagar per år.  

 
4. Fritidsnämnden beslutar att överträdelse av punkt 1-3 förenas med ett vite på 10 000 
kronor per punkt och dygn. 
 

Ärendet 
Boende vid Boovallen har under många år framfört klagomål på buller och belysning på 
Boovallen. Miljö- och stadsbyggnadsnämnden beslutade den 30 augusti 2017 om åtgärder 
som ska minska buller från verksamhet på Boovallen. 
 
Bedömningen är att de begränsade öppettiderna enligt föreläggandet är rimliga och därför 
beslutar fritidsnämnden om öppethållande och begränsningar i användningen av ljus- och 
ljudanläggning i enlighet med miljö- och stadsbyggnadsnämndens beslut.  
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 20 november 2018 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
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§10 forts. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Boovallen är ett särfall som rättsligt styr hur tider ska fördelas. Även om beslutet 
fortfarande gav utrymme till att öka tiderna på Boovallen vill Socialdemokraterna trycka på 
att det råder brist på planer i kommunen. Det har inkommit klagomål från andra planer i 
kommunen. Skulle detta implementeras på fler fotbollsplaner så kommer det att ha en stark 
negativ effekt på fotbollens verksamhet i kommunen. Särfallet på Boovallen måste lyftas 
och fotbollen måste skyddas.” 
 
Bosse Ståldal (NL) lät anteckna följande till protokollet. 
 
”Nackalistan anser att Fritidsnämnden tyvärr behöver stämma i bäcken mer för att påverka 
lagstiftarna om att barn och ungdomar måste få ta plats. Boende runt idrottsplatser bör inte 
få begränsa de ungas idrottsutövning i framtidens Nacka om det inte bryter mot gällande 
lagar och regler.” 
 
- - - - - 
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§ 11 FRN 2018/8 

Årsbokslut 2017 för fritidsnämnden 

Beslut 
Fritidsnämnden fastställer årsbokslut för år 2017. 
 

Ärendet 
Fritidsnämnden har under året bland annat driftsatt fotbollstältet på Nacka idrottsplats och 
utökat sommarverksamheten för barn och ungdomar. Fritidsnämndens måluppfyllelse har 
sammantagit varit god och nämnden redovisar ett överskott jämfört med budget på 5,0 
miljoner kronor. Den huvudsakliga förklaringen till att kostnaderna för året blev lägre än 
budgeterat beror på försenade driftsättningar av planerade anläggningar så som Björknäs 
IP, Björknäs ishall och Nacka fotbollstält. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 januari 2018 
Bilaga: Årsbokslut Fritidsnämnden 2017. 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Årsbokslutet visar tydligt att trenden av att föreningar börjar bli varse om att deras idrott 
och fritidsyta kan minska till följd av att Nacka bygger stad. Även att befintliga idrottsytor 
fortfarande behöver rustas upp. Överslaget beror på att inkomna hyror inte redovisats 
ännu.  
 Anläggningarna och kapaciteten är en återkommande fråga och där föreningar efterfrågar 
planering kring upprustning av de befintliga anläggningarna. Utan att ha åtgärdat detta så 
jublar Moderaterna över sitt räkne år. I årsbokslutet är det ändå tydligt att det positiva 
utfallet beror på huvudsakligen försenade driftanläggningar. Då väntas även kostnaden öka 
nästkommande år och då vill Moderaterna fortfarande sänka skatten.  
  
Socialdemokraterna ser att idrottslivet är en vital del av kommunen och det som ger 
trygghet och vill trycka på att det är oansvarigt att inför kommande valår i detta läge sänka 
skatten.  
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Föreningsbidraget var även ett ärende tidigare i nämnden där kommunen inte följt upp 
bidragen med stickprov. I nöjdheten av hur föreningsbidragen fördelats har nöjdheten gått 
från 81% till 59%. Det tycker Socialdemokraterna är anmärkningsvärt och hoppas det 
ordnar sig när kommunen börjar redovisa sina stickprov.” 
 
Desha Svenneborg lät för Miljöpartiets grupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Det är positivt att föreningslivet uppmärksammas och belönas och att nya kontaktytor 
skapas för möten föreningar emellan, något Miljöpartiet tidigare lagt förslag om. 
Vad gäller de övergripande målen behöver nämnden särskilt bevaka och främja möjligheten 
till samutnyttjande av lokaler, särskilt när Nacka bygger nytt. Att olika verksamheter inom 
kultur och fritid kan använda samma lokaler gör att de utnyttjas maximalt och kan också 
öka tryggheten eftersom det bidrar till mer liv och rörelse runt lokalen. 
När vi bygger nya simhallar och idrottsplatser behöver vi också bevaka deras miljö- och 
klimatpåverkan dels vad gäller de krav vi ställer på deras utförande, men även på skötsel 
och underhåll. Vattnet i en simhall kan t.ex. renas med mer eller mindre miljövänliga 
metoder.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 12 FRN 2018/12 

Remiss-Stockholm stads strategi för det rörliga 
friluftslivet 2018-2020 
Förslag till yttrande till Stockholm stad, Arbetsmarknads- och idrottsroteln 

Beslut 
Fritidsnämnden föreslår att kommunstyrelsen fattar följande beslut.  
 
1. Kommunstyrelsen antar förslag till yttrande över Stockholms stads strategi för det rörliga    
   friluftslivet 2018-2022 enligt bilaga 1 till tjänsteskrivelsen daterad den 24 januari 2018.  
 
2. Beslutet justeras omedelbart. 

Ärendet 
Stockholm stad har tagit fram en strategi för det rörliga friluftslivet i Stockholm för år 
2018-2022. Strategin är underordnad till och är ett komplement till stadens idrottspolitiska 
program. Nacka kommun har fått tillfälle att yttra sig. 
 
I förslag till yttrande framgår att Nacka kommun är positiv till Stockholm stads initiativ att 
stimulera medborgare till ett aktivt och rörligt friluftsliv. Ur ett regionalt perspektiv framför 
Nacka kommun vikten av en regional samverkan samt ställer sig positiva till ett nära och 
utökat samarbete i frågan. Ett utökat regionalt samarbete bedöms ligga inom befintlig 
budgetram för fritidsnämnden. 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 24 januari 2018 
Bilaga 1: Remissyttrande KS 2022146-001764/2017 
Bilaga 2: Remissbrev 
Bilaga 3: Stockholm stads strategi 
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med kultur- och fritidsenhetens förslag till beslut.  
 
Fritidsnämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad.  
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§12 forts. 

Protokollsanteckningar 
Ella Tegsten lät för Socialdemokraternas arbetsgrupp anteckna följande till protokollet. 
 
”Dokumentet berör Stockholm stads regionplanering och hur det påverkar Nacka. 
Socialdemokraterna i Nacka refererar till det yttrande som gjordes ursprungligen som nu 
berör fritidsnämnden där deras socialhållbarhet och kollektivtrafik.  
 
Kollektivtrafik 
Kollektivtrafikresandet behöver öka av såväl miljö, trängsel som stadsbyggnadsskäl. Det är 
viktigt att landstingets mål för kollektivtrafikandelen leder till att regionen tar sitt ansvar för 
att nå de nationella klimat- och miljömålen. Vi efterlyser en sådan analys i RUFS 2050. I 
rutinerna för arbetet behöver det införas konsekvensbedömningar vid nyinvesteringar och 
neddragningar av kollektivtrafik. Färdplanen behöver också kompletteras en tydlig analys 
av hur mål för bla kollektivtrafikandel bidrar de till att nå de nationella miljömålen, samt ha 
en långsiktig kollektivtrafikplan 2050. 
 
Social hållbarhet 
Dokumentet beskriver bostadsbristens utmaningar och behovet av fler bostäder. Men vid 
sidan av hög bostadsbyggnadstakt behöver färdplanen peka ut behovet av att bygga hållbart 
och skapa förutsättningar för starkt social sammanhållning och jämlika livsförutsättningar. 
En viktig utgångspunkt är att prioritera att bygga den upplåtelseform som är 
underrepresenterad i närområdet. En annan viktig åtgärd är att kommun, stat och landsting 
gör samhällsinvesteringar i områden där behoven är som störst och därigenom skapa nya 
attraktiva lägen för bostadsbyggande och samtidigt höjer områdets attraktivitet och bidra 
till ökad social hållbarhet. Dess förhållningssätt behöver tydliggörs i RUFS 2050.” 
 
 
 
- - - - - 
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§ 13 FRN 2017/80 

Medborgarförslag om minigolfbana 
Medborgarförslag den 5 juni 2017 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att bordlägga ärendet.  
 

Ärendet 
Ett medborgarförslag har inkommit från en förälder i Orminge och en person som jobbar 
med ungdomar i Boo Församling. Förslaget beskriver att det finns ett stort intresse från 
boende i området att kommunen anlägger minigolfbana och boulebana i anslutning till 
skateparken i Orminge.  
 
Nackas ambition att vara bäst på att vara kommun innebär prioritering av vad en kommun 
ska göra. Fritidsnämnden anser att en kommunal anläggning för minigolf och boule inte 
ligger inom kommunens ansvarsområde då externa aktörer anses ha den erfarenhet och 
expertis som behövs. Nämnden ställer sig därför positiv till en anläggning som ägs och 
förvaltas utifrån privata intressen. Vidare ser fritidsnämnden att Nacka kommuns roll är att 
genom flexibilitet, enkelhet, snabbhet och öppenhet stimulera projektet. 
 

Handlingar i ärendet 
Kultur- och fritidsenhetens tjänsteskrivelse den 17 oktober 2017 
Bilaga: Medborgarförslaget 

Yrkanden 
Richard Wendt (M) yrkade på bordläggning av ärendet.  
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden beslutade i enlighet med Richard Wendts yrkande.   
 
 
- - - - - 
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§ 14 

Delegationsbeslut 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar handlingarna till protokollet. 
 

Handlingar i ärendet 
- Ordförandebeslut gällande investeringsstöd för Saltsjöbadens slalomklubb med 
187 000kr, FRN 2017/209, 2017-12-15 
- Ordförandebeslut gällande tillfällig taxa från 1 januari 2018 till 31 mars 2018 för skolor, 
högtryckstält Nacka IP, FRN 2017/208, 2017-12-19 
- Delegationsbeslut gällande verksamhetsstöd på 60 000kr för ungdomsverksamhet på 
Fisksätra katthem, FRN 2018/9, 2018-01-09 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade handlingarna till protokollet.  
 
 
- - - - -  
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§ 15 

Anmälningar 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet.  
 

Ärendet 
-Medborgarförslag ”Spola isbana på fotbollsplan i Neglinge” 
-Medborgarförslag om konstgräs på fotbollsplaner 
-Politikerinitiativ från Louise Granath (L) och Helena Håkansson (L) till fritidsnämnden 
om dialog med föreningar gällande stadsbyggnadsstruktur på Järlahöjden 
- Politikerinitiativ från Louise Granath (L) och Helena Håkansson (L) till fritidsnämnden 
om att kommunicera information till föreningar och invånare i samband med 
stadsutveckling på Järlahöjden 
-Brev från Nackas Gymnastikförening om läktaren i Sickla gymnastikhall 
 

Beslutsgång 
Fritidsnämnden noterade informationen till protokollet.  
 
 
 
 
- - - - - 
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§ 16 

Övriga frågor 
 
 
Helena Håkansson (L) informerade om kommittén för hälsa och livskvalitet i Nacka 
kommun. 
 
 
 
- - - - - 
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